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1991 yılında kurulan ve 32 yıldır Ankara'da
organizasyonları ile her dalda ayrı markalar
oluşturmayı başaran Hacettepe Ekonomi 
 Topluluğu, çalışmaları ile Türkiye'deki
üniversite öğrencilerine ulaşan projelere  imza
atmıştır. Topluluk olarak hedefimiz;
markalarımızı geliştirmek ve yeni
projelerimizle, değerlerimizden ödün
vermeden topluluğumuzu daha ileriye
taşımaktadır.

B�z� Tanıyın
Hacettepe Ekonomi Topluluğu, Hacettepe Üniversitesi
bünyesinde etkinlik gösterip, temel olarak öğrencilerin bireysel
gelişiminin sağlanmasına aracılık etmeyi amaçlamaktadır. Bu
bağlamda topluluğumuz çeşitli panel, konferans ve söyleşiler
düzenlemekte, süreli yayınlar çıkarmaktadır. Belirtmeliyiz ki,
hiçbir şekilde kâr amacı gütmeyen topluluğumuz, elde ettiği çeşitli
faaliyet gelirlerini de birçok toplum projesinde kullanmaktadır.

32 yıldır aynı heyecanla

İnsan Kaynakları, Toplum Projeleri, Kurumsal İlişkiler,
Organizasyon, Finans ve Reklam-Tanıtım olmak üzere altı
birimden oluşan HEK, her yıl birçok etkinlik ve gönüllülük esaslı
projeleriyle faaliyet göstermektedir.  

Topluluğumuz; İlham Veren Kadınlar, Green Future, Hek
Investing, İş Dünyasına Genç Bakış ve Kamu Sektörü Tanıtım
Günü, C Level Business, Gönüllü Eğitim Projesi, Kütüphanesiz
Okul Kalmasın  , Finance & Future gibi yatırımdan iklim bilincine
birçok alanda etkinlikleriyle öne çıkmaktadır.
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Green Future Ned�r?

Act Now
For The Future

Green Future "Avrupa Birliği Gençlik Yılı" ve
"İklim Diplomasisi Haftası" kapsamında Ankara
Avrupa Birliği Bilgi Merkezi ile Hacettepe
Ekonomi Topluluğu’nun ortak düzenlediği ‘İklim
Krizi ve Sürdürülebilirlik’ konularını içeren bir
organizasyondur. Etkinlik 2-3-4 kasım tarihlerinde
Beytepe Kongre ve Kültür Merkezinde tüm
üniversite öğrencilerine açık bir şekilde
gerçekleşmiştir. 

Green Future Etkinliğinin
Amacı Nedir?

"Avrupa Birliği Gençlik Yılı" ve "İklim Diplomasisi
Haftası" kapsamında gerçekleşen Green Future adlı
etkinliğimizin sonucunda üniversite öğrencilerinde iklim
krizi ve sürdürülebilirlik konularında bilinç uyandırmayı
hedefledik ve 'Hangi somut adımları atarak olumlu
dönüşüme katkı sağlayabiliriz?' sorusunun cevaplarını
tartıştık.

Avrupa Birliği Türkiye Delegasyonu Başkan Yardımcısı Eleftheria Pertzinidou
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Etkinliğimizde Avrupa Birliği Delegasyonu, SIEMENS,
SEFİA, DKM kuruluşlarından katılımcılar tarafından
düzenlenen sunumlar ve çeşitli workshoplar ile
öğrencilere sürdürülebilirlik ve çevre bilinci konularında
bilgilendirmeler yapılmıştır. Workshoplarımız
sonucunda elde edilen çıktılar, hayatımızı ve
kampüsümüzü sürdürülebilirliğe adapte edecek
fikirlerin bir araya toplanmasıyla oluşmuştur.

#�kl�md�plomas�s� #cl�mated�plomacy #cl�mateact�on



Hacettepe Ekonomi Topluluğu olarak
gelenekselleşen ve 2022-2023 akademik yılında
dördüncü kez düzenlenen “Finance & Future” ,
finans alanına ilgi duyan gençler ile finans alanında
önde gelen isim ve firmaları buluşturduğumuz
zirvedir.

Aynı zamanda konuşmacıların deneyimlerinden
faydalanarak bu sektörde kariyer yapmak isteyen
genç beyinlerin gelecekte iş hayatlarına avantajlı
başlamalarını sağlar. 
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&FINANCE       FUTURE

12-13 Aralık 2022'de gerçekleşen F&F etkinliği

Yeni çağda, değişen ve gelişen dünya ile birlikte
finans alanında gerçekleşen yenilik ve değişimlere
hakim olmak isteyen öğrencilerle; finansın alt
dallarında uzmanlaşmış isimlerin buluşturulması ve
bilgi aktarımını gerçekleştirerek “katma değer
yaratabilen bir gençlik” etkinliğin vizyonudur.

#ForYourFuture
Türkiye'nin önde gelen şirketlerinin katılımıyla düzenlenen
etkinliğimizde, bu sene Tüpraş, AXA Sigorta, LBank, Arya
Women Investment Platform, TSKB, Sermaye Piyasası
Kurulu ve Türkiye Finans katılım göstererek öğrencilerle
finans sektörü arasında bir köprü oluşturmuştur. 

Bu yılki etkinliğimizin fuaye
alanına Soft Ink, MACFit,
Decathlon, Cosmed, LBank,
Chicken Fiesta, youthall,
HOT LINE ve Beauty Squad
katılım göstermiştir. 



Hasan Hepkaya
TSKB Genel Müdür Yardımcısı

HEK Soruyor

Hacettepe Üniversitesi hakkındaki düşünceleriniz nelerdir?
Hasan Hepkaya: Evet öncelikle merhaba. Beni bu seçkin davetle
onurlandırdığınız için çok teşekkür ederim. Aranızda olmaktan çok
mutluyum. Hacettepe Üniversitesi benim meslek hayatımda kariyerime
giden yolda başarılı olarak adlandırıldığım çok hususta bazı konuların
temel taşını oluşturduğunu sonradan fark ettiğim, Türkiye'nin önde gelen
üniversitelerinden bir tanesi. Özellikle üniversite hayatım boyunca almış
olduğum derslerle alakalı olarak o an için meslek hayatımda benim
karşıma çıktığında ne kadar önemli olabileceğini fark edemediğim çoğu
hususta daha sonra meslek hayatıma başladıktan sonra beni besleyen
birçok unsuru içinde barındırması, çok yetkin hocalarla çalışmış olmam
benim için en büyük kazanç olmuştu. O yüzden sadece üniversite olarak
değil aslında mesleki hayat başlangıç adımlarından biri olması sebebiyle
çok önemsediğim bir üniversite.

Finance and Future etkinliğinde konuşmacı olmayı sizlere teşvik
eden şey nedir?
Hasan Hepkaya:  Öncelikle 2003 yılı işletme fakültesi mezunuyum.
Dolayısıyla tekrar 19 sene sonra siz genç arkadaşlarla beraber olacak
olmak beni en çok heyecanlandıran konulardan bir tanesi oldu. Mümkün
olduğunca bu etkinlikte tecrübelerimden ve daha da önemlisi sizlerin
yönelteceği sorulara verebilmeye çalıştığım etkin cevaplarla bir nebze de
olsa mesleki hayatınızda, başlangıcınızda biraz etki etmek, belki ilham
kaynağı olmak en önemli motivasyonum.

Kariyer hayatınızda keşke daha önce bilseydim dediğiniz bir şeyler
var mı?
Hasan Hepkaya: Keşke daha önce bilseydimden ziyade yine Hacettepe
Üniversitesi İşletme Fakültesi'nde almış olduğum bazı derslerde iyi ki
öğrenmişim dediğim hususlar var. Belki onlardan bahsedebilirim. Şu
anda bir banka da daha üst düzey yönetici olarak çalışıyorum
biliyorsunuz. Türkiye Sınayi Kalkınma Bankası'nda genel müdür
yardımcısıyım ve disiplinim de kurumsal bankacılık ve danışmanlık
hizmetleri. Bizim front olarak tabir ettiğimiz aslında müşteriyle birebir
temel satan bir disiplin bizimkisi. Dolayısıyla en önemli konu da insan
kaynağı, iç ve dış müşteri yönetimi. Dolayısıyla keşke bilseydim değil
ama İyi ki öğrenmişim, iyi ki Hikmet Timur Hocam gibi nitelikli
hocalarımdan almış olduğum bilgileri değerlendirme fırsatı bulmuşum.
Bunun için de çok şanslıyım.

Çalışanlarınız da olmazsa olmaz dediğiniz üç şey nedir?
Hasan Hepkaya:  Sadece kendi çalışanlarım için değil aslında mesleki hayatında
başarıyı hedefleyen tüm insanlar için en önemli konu bir kere kesinlikle
çalışmaktan yılmamak. Daha doğrusu çalışmaktan sıkılmamak. Bu çok jenerik bir
cümle gibi gelebilir sizlere ama burada çalışmaktan kastettiğim şey sadece sizin
mesleki sorumluluk olarak size yükümlendirilen görevi yerine getirmek değil, o
görevi yerine getirmek için oluşabilecek tüm fırsatları kollamak, hayatı bir bütün
olarak değerlendirmek benim için çok önemli. Dolayısıyla herkese tavsiyem
çalışkan olmaktan kasıt sadece kendisine verilen bir ödevi yapmak değil, o ödevi
yerine getirebilmek için kendini her türlü beslemek. Bu mesleki kariyer olarak
kendini geliştirmek olabilir. Yine kendi disiplinimden örnek vermem gerekirse
beşer ilişkiler olarak da kendini kuvvetlendirmek olabilir. Onun haricinde
söyleyebileceğim diğer bir konu insan ilişkileri. Özellikle başarıya giden yolda ya
da terfi dönemi ya da terfi basamakları geldiği zaman akılda tutmak gereken en
önemli konulardan bir tanesi toplumun sizin o göreve layık olduğunuzda kamu
vicdanı olarak ikna olması. Dolayısıyla sadece teknik olarak o beceriye sahip
olmanız belli bir rotadan sonra yeterli olmuyor. Özellikle iş arkadaşlarımızın, ekip
arkadaşlarımızın üst düzey yöneticilerinizin ilişkide bulunduğunuz tüm tarafların
sizin o göreve layık olduğunuza dair bir kanaat oluşturması önemli. Dolayısıyla
karar vericilerin de olumlu kanaat doğrultusunda sizi o unvana layık görmeleri çok
önemli. Dolayısıyla o anlamda da iç ve dış ilişkide bulunduğumuz her türlü tarafla
beşerî olarak da ilişkiler kurmanız ama en önemlisi bu ilişkileri kurarken de
olmazsa olmaz kendinize ve kişilere dürüst olmanız gerekiyor. Bazen sonuçları
çok istediğiniz gibi sonuçlanmayacağını bilseniz bile dürüstlüğü, orta - uzun
vadede her zaman kazandırıcı bir erdem olarak öngörüyorum açıkçası.

Son sorum ise geleceğin potansiyel çalışanları olarak biz üniversite
öğrencilerine önerileriniz nelerdir?
Hasan Hepkaya:  Aslında bir önceki soruda kısmen cevapladığımı düşünüyorum.
Çok rekabetçi bir iş hayatına atılacaksınız. Emin olun sizinle eş tecrübelere sahip,
Kariyer yoluna giden yolda üniversite Başarı puanı olsun, nitelikli üniversite
mezuniyetleri olsun, yüksek lisanslar ABA programları olsun, yabancı dil, bir
yabancı dil, iki yabancı dil. Hemen hemen tüm arkadaşlarımız bu kalifikasyonda
bizim karşımıza geliyor mülakatlarda. Dolayısıyla Birbirinizden ayrılacağımız konu
çok zorlaşıyor biz yöneticiler için. Burada önemli olan konu kendinizi ön plana
çıkartacak sadece teknik bilgi birikimimizden ziyade entelektüel olarak da
kendinizi geliştirdiğinize dair yöneticilerinize bir kanaat uyandırmak O yüzden
dünyayı çok iyi okuyabilmek, ülkemizi çok iyi okuyabilmek çok önemli. Tabii ki
teknik birikim olmazsa olmaz ama bizim artık insan kaynağında aradığımız
konulardan bir tanesi de teknik bilgi bir becerinin yanı sıra dünyayı doğru
okuyabilecek entelektüel birikim yüksek Dünya vatandaşı olduğuna kanaat
getirdiğimiz arkadaşlarla yola devam etmek. Dolayısıyla bu noktada atılacak her
türlü adım, kendinize yapacağınız her türlü adım hem kendiniz için hem
çalışacağınız şirkete katacağınız her anlamda çok önemli.
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Seçil Sayın Kutluca
Daire Başkan Yardımcısı Strateji Geliştirme 
Dairesi Sermaye Piyasası Kurulu

Hacettepe Üniversitesi ve Hacettepe Ekonomi
Topluluğu hakkındaki düşünceleriniz nelerdir? 
Seçil Sayın Kutluca: Hacettepe Üniversitesi köklü bir
eğitim kurumu olarak saygı duyduğum bir üniversite.
Hacettepe Ekonomi Topluluğunu da bu etkinlik
vesilesiyle tanımış oldum. Topluluğun seçtiği tema,
konuklar ve profesyonelliğinden etkilendim. Bu girişimleri
dolayısıyla tebrik ediyorum.

Finance and Future etkinliğinde konuşmacı olmaya
sizleri teşvik eden şey ne oldu?
Seçil Sayın Kutluca: Fınance and Future etkinliğinde
sürdürülebilir finans hakkında konuştum. Sürdürülebilir
finans, finans piyasalarının bugününü ve geleceğini
şekillendiren temel faktörlerden biri ve değişim odaklı bir
konu. Gençlerin bu konudaki farkındalıklarına ve
hazırlıklı olmaları gerektiğine dikkat çekebilmek için bu
etkinlikte yer almanın faydalı olduğunu düşündüm.

Kariyer hayatınızda keşke daha önce bilseydim
dediğiniz şeyler var mı? 
Seçil Sayın Kutluca: Mesleğinizde anlamlı ve ilginç
bulduğunuz alanların peşini bırakmadan, sabırla
derinleşmek ve geniş çevrelerin görüşleriyle beslenmek,
emeklerin boşa gitmeyeceği düşüncesiyle yürümenin
değerli olduğuna inanmak yardımcı olabilir. 

Çalışanlarınızda olmazsa olmaz dediğiniz 3 özellik
nedir?
Seçil Sayın Kutluca: Merak, öğrenmeye açık
olmak,yaptığı işe inanmak ve güvenmek.

Son sorumuz geleceğin potansiyel çalışanları olarak
biz üniversite öğrencilerine önerileriniz nelerdir?
Seçil Sayın Kutluca: Çevresel iyileşme, insan ve
toplumun iyiliği, esenliği odaklı sürdürülebilirlik alanı ile
kesişen meslek, akademik alanları fark edip ona göre
hazırlık yapmalarının, iş piyasasında avantaj sağlayacağı
ve de kendilerine anlamlı gelen işleri bulmada da katkısı
olacağını düşünüyorum.

Ben son bir soru daha sormak istiyorum.Önermek
istediğiniz ya da benim hayatımın dönüm noktası oldu
dediğiniz bir kitap var mıdır?
Seçil Sayın Kutluca:  Erich Fromm’un Sahip Olmak ya da
Olmak kitabını önerebilirim.
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HEK Soruyor

Hacettepe Üniversitesi ve Hacettepe Ekonomi Topluluğu hakkındaki
düşünceleriniz nelerdir?
Onur Koçkar: Hacettepe Üniversitesi ile ilgili düşüncelerimle başlayayım. Bir
kere ben Ankara'da doğdum, büyüdüm, okudum ve meslek hayatımın ilk 15
senesini Ankara'da yaşadım. Dolayısıyla Hacettepe Üniversitesi Tıp Fakültesi
doğduğum yer dolayısıyla benim için çok özel. Ayrıca da ülkenin akademik
hayatındaki önemini de gayet iyi biliyorum Hacettepe Üniversitesi'nin
dolayısıyla çok kıymetli bulduğum bir okul. Ekonomi Topluluğu ile ilgili olarak
şunu söyleyebilirim, biraz önce sizlerle ve arkadaşlarınızla sohbetlerimde de
dile getirdiğim gibi sadece Ekonomi Topluluğu değil, ekonomi topluğu ve bunun
gibi topluluklar üniversite bünyesinde faaliyet gösteren topluluklar, öğrencilerin
meslek hayatına ve gerçek dünyaya hazırlığı anlamında onlara çok fazla şey
katan organizasyonlardır. Burada bir projeyi gerçekleştirme, bir takım çalışması
yapma, engelleri aşma, sponsor bulma, bütçeyi ayarlama, onu gerçekleştirme,
tutturma, insan ilişkileri kurma ve sorunlarla karşılaştığınızda onları çözme gibi
birçok gerçek hayatta ve meslek hayatında karşınıza çıkacak deneyimi
kazanma imkanınız oluyor. Her şeyden önemlisi de belki takım olabilme ve
takım halinde bir hedefe ulaşabilme becerisini deniyorsunuz. Dolayısıyla
sadece ekonomi topluluğu için değil tüm bu tip toplulukları çok kıymetli ve
sizlerin, öğrencilerin hayatında çok faydalı olduğunu söyleyebilirim.
 
Finance and Future etkinliğinde konuşmacı olmaya sizleri teşvik eden şey
ne oldu? 
Onur Koçkar: Ben AXA sigortada çalışıyorum. AXA Sigortada biz üniversiteler
ile iletişime çok önem veriyoruz. Bunu kurumsal sorumluluk hedeflerimizin bir
parçası olarak görüyoruz, birkaç anlamda. Bunlardan bir tanesi, herhangi bir
şekilde üniversitelerin ve öğrencilerin ihtiyaçlarına destek olabilme, onların
yanında olabilme anlamında, ikincisi bilgilerimizi ve tecrübelerimizi öğrencilere
aktarabilmek için onlara temas etme noktası olarak görme anlamında.
Dolayısıyla gerek finansal olarak gerek konuşmacı olarak ya da işte farklı
faaliyetlerde mentörlük vesaire, her türlü katkımızla, biz şirket olarak iletişime
ve ilişkiye çok önem veriyoruz. Dolayısıyla senelerdir olduğu gibi bu
organizasyona da bu senede katkıda bulunmak istedik. O yüzden yine
yanınızdayız ve ilerde de yanınızda olmaya devam edeceğiz.

Kariyer hayatınızda keşke daha önce bilseydim dediğiniz şeyler var mı? 
Onur Koçkar: Ben kariyerimi serbest avukat olarak başladım ve baba
mesleğimdi. Buna rağmen aslında çok bilinçli olarak tercih ettiğimi düşündüğüm
bu çalışma tarzının aslında bana hiç uygun olmadığını, mesleği yapmaya
başladıktan sonra fark ettim. Keşke bugünkü öğrenciler sizler kadar bilinçli ve
vizyon sahibi olsaydım da mesleğimin farklı alanlarını öğrenciyken
deneyimleyip gerçekten ne isteyip ne istemediğimi daha iyi, daha bilinçli olarak
karar verebileceğim kendime bir imkan yaratsaydım. 

Çalışanlarınızda olmazsa olmaz dediğiniz 3 özellik nedir? 
Onur Koçkar: Şirketimize ya da ekiplerimize yeni katılan arkadaşlarımıza,
bu şirketimizdeki başarı şartları ya da isterleri olarak ifade ederim hep.
Dolayısıyla o üç şeyi sizinle paylaşmak istiyorum. Zaten kendi çalışma
arkadaşlarımdan da beklediğim şeyler bunlar. Bunlardan bir tanesi yüksek
performans beklerim. Çünkü şirketler, kurumlar, kuruluşlar, iş yerleri,
verimlilik üzerine kurulur ve verimlilik olmazsa o şirketin ayakta kalması, o
kurumun o işin ayakta kalması mümkün olmaz. Verimliliğin sağlanabilmesi
için de herkesin yüksek performans, elinden gelenin en iyisini göstermesi
kendi kapasitesini maksimum derecede ortaya koyabilmesi gerekir.
Dolayısıyla yüksek performans aslında tüm çalışanlar için olmazsa olmaz bir
gereklilik. Aksi takdirde sadece idare etmek için ya da sadece verileni yettiği
kadar yaparak ne kendinizi ne de içinde bulunduğunuz takımı ya da kurumu
ileri taşımanız mümkün olabilir. Dolayısıyla yüksek performans çok
önemlidir. İkincisi yüksek performans tek başına yeterli değildir. Bu
performansın sürekli ve düzenli olması, istikrarlı olmasını beklerim. Çünkü
yine verimlik üzerine inşa edilmiş işyerlerinde bir ya da birden fazla kişinin
aksamasını tolere etmek kolay değildir. Dolayısıyla potansiyeliniz ne olursa
olsun, elinizden geleni yapmak tamam ama bunu düzenli olarak yapmak,
dalgalanma frekansını düşük tutmak mümkün olduğu kadar, hepimiz insanız
tabi ki dalgalanmalarımız olur, ama bunu iş yerine az yansıtmak,
performansımıza az yansıtmak ve istikrarlı olmak, dolayısıyla takımınızın
yöneticinizin işyerinizin, sizden beklediklerini verme konusunda onlara kötü
sürprizler yaşatmamak o da 2nci önerim olur. 3ncü önerim ise sabırlı
olmaktır. Çünkü çok sabır eksikliği yaşamaya başladığımız bir toplumda,
dünyada olduğumuzu fark ediyorum. Dolayısıyla istediklerimize ulaşmada
sabırsızlık gösterebildiğimizi fark ediyorum. Dolayısıyla çalışma
arkadaşlarımda da hedeflerine ulaşma konusunda sabırlı olmalarını hep
öneririm. Çünkü hayatta sabırlı olmak önemlidir. 

Son sorumuz geleceğin potansiyel çalışanları olarak biz üniversite
öğrencilerine önerileriniz nelerdir? 
Onur Koçkar: Üniversite öğrencilerine önerim, biraz önce hani keşke
sorusunda ifade ettiğim gibi öğrencilik hayatlarını mümkün olduğu kadar
kendilerini zenginleştirecek aktivitelerle doldurmalarıdır. Bunların başında
staj geliyor. Staj gerçekten sizin hem ne istediğinizi, her şeyden önce ne
istediğinizi anlamak ya da ne istemediğinizi anlamak için size önemli bir fikir
ve bilgi kaynağı olacak. İkincisi, mezun olduktan sonra yapacağınız iş
başvurularında sizi öne çıkaracak en önemli unsur olacak. Üçüncüsü burada
edineceğiniz ilişki ağlarıyla, ileride hiç ummadığınız bir noktada önemli
fırsatlarla karşılaşabiliyor olacaksınız. Dolayısıyla başta staj olmak üzere,
işte Ekonomi Topluluğu gibi topluluklarda görev almak, çalışmak, projelerde
görev almak, ders dışı aktivitelere zaman ayırmak ama her şeyden hepsinin
önünde bunların hangisi en önemlisi staj, kesinlikle staj bana göre kendiniz
için yapabileceğiniz en önemli yatırımdır. 
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Onur Koçkar 
AXA Sigorta Hukuk, Uyum ve
Kurumsal Sorumluluk Başkanı



Davetimizi kabul ettiğiniz için tekrar teşekkür ediyorum. Dilerseniz ilk sorumla başlıyorum. Özgeçmişinize
baktığımızda eğitiminizi 70'lerde yurtdışında aldığınızı görüyoruz. O günden bugüne baktığımızda yurtdışında
eğitim almanın size katkıları nelerdir?
Celal Şengör: Yurtdışında eğitim almam bir kere ciddi üniversitelerde okuma imkanı verdi bana. Çünkü Türkiye'de
yoktu böyle bir şey. Yani ben liseyi bitirdiğim zaman üniversite imtihanına dahi girmedim çünkü, gitmek istediğim
üniversite diyebileceğim bir kurum yoktu. Ben İhsan Ketin ile çok yakın temastaydım. Daha lisede iken tanımıştım
kendisini. İhsan Ketin'i biliyorsunuzdur, Kuzey Anadolu Fayını keşfeden adam. İstanbul Teknik Üniversitesi Jeoloji
Bölümü Profesörü. Türkiye'nin Cumhuriyet döneminde yetiştirdiği en büyük bilim insanlarından biri. Onunla da
konuştuğumuzda baktım ki İhsan Hoca da benimle aynı fikirde. Dediki git dışarı. Dışarıya gittim. Ben önce University Of
Houston'a gittim. O da benim için bir şans oldu. Kötü bir seçim olması lazımdı ama bir şans oldu. Kötü seçim olması
lazım dememin sebebi Univesrsity Of Houston iyi bir üniversite değil. Yani benim onu seçmemin sebebi, babam demişti
ki ya Houston, petrol endüstrisinin merkezi. NASA da yakın. Çok da kötü olamaz herhalde dedi. Garip bir şekilde babam
haklı çıktı. Mesela benim mineraloji dersi aldığım kişi, aydan gelen örneklerin getirildiği laboratuvarın müdürüydü. Onun
sayesinde ben işte Ay hakkında yayınlar yaptım ikinci sınıftayken. Ona asistanlık yaptım. Daha sonra Albany'ye gittim.
Albany üniversitesi önemli bir üniversite değil fakat dünyanın en iyi jeoloji bölümüne sahip, üç İngiliz, bir Japon, bir
Avusturya'lı sayesinde. Bu üç ingilizin ikisi bir sürü madalyalar almış falan çok önemli. Bu adamlardan müthiş
yararlandım. Eğitime, bakışları çok değişik. Bir de ben fark ettim ki amerikalılardan çok farklı bu insanlar. Amerikalılar
çok daha dar, kendi konularına konsantre olmuş kişilerdi. Bu iki İngiliz bütün dünyaya malları gibi bakıyorlar. Bütün
dünyayı biliyorlar. Ben hayretler içinde kalıyordum. Yani bir keresinde Macaristan'da bir toplantıda oturuyorduk. Orada
bir tartışma başladı. Efendim araziye gittiğin zaman "Kafamda bir model olmalı mı? olmamalı mı?" tartışması. Amerikalı
iki dostumuz; "Hayır, boş kafayla gideceksin, orada gözlemlerin seni yönlendirecek." O benim hocalarımdan biri dedi ki
"Böyle bir şey mümkün değil. Kafanda bir şey olarak gideceksin. Çünkü kafanda bir şey olmadan soru soramazsın."
Tabiata soru soracaksın. Ama kafandakini tabiatta görmeyeceksin, kafandakinden, tabiatı mukayese edeceksin ve
kafandakini geliştireceksin. Onun üzerine amerikalılardan biri dedi ki; Ya kardeşim mesela dedi hiç bilinmeyen bir yere
gittin, Timbaktu'da çalışıyorsun. Onu der edemez hemen Kevin, kağıt peçete aldı, hepimizin gözünün önünde Timbaktu
ve civarının haritasını çizdi. Ezberden. Burada dedi, önemli olan gölün çevresindeki bazaltların yaşıdır dedi. Şimdi
herkes şok oldu. O soruyu soran adam dedi ki: Yani hani Timbaktu'yu pek bilinmeyen bir yer olduğu için söyledim dedi.
Kevin da; ben de sana bu gezegende öyle bir yer kalmadığını söylemeye çalışıyorum. Şimdi bu şekilde yetişince tabi
dünyaya çok başka bakıyorsunuz. Yani bir konuyla ilgilendiği zaman o konuda bilgi nasıl toplanır, kaynaklar nelerdir.
Diyelim ki sen gariban bir yerde çalışıyorsun, Afrika'nın bir tarafında. Orada muhakkak müstemlekeler zamanında
kurulmuş jeoloji servisleri var. Bunların şahane yayınları var. Unutulmuş gitmiş ama bunlar. Ben onları kullanmayı
öğrendim. Çünkü onlarda çok iyi veriler var zamanında toplanmış. Aynı şekilde Orta Asyada Çinde çalıştım. Bu gibi
şeylerin tabi bana çok faydası oldu.
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Mutlaka okumalısınız dediğiniz kitaplar nelerdir?
Celal Şengör: Özellikle sizlere bir kere Karl Popper'in The
Logic of Scientific Discovery'sini muhakkak okuyun derim.
Düşünmenizi yönlendirebilecek bir kitap ama oraya
gelmeden yine Karl Popper'in Conjectures and Refutations
diye bir kitabı var, önce onu okuyun. Okuduktan sonra
Popper'in ona Postscript adı altında yayınladığı üç cildi
vardır. Onun 1. cildi Realism and the Aim of Science diye
bir kitaptır, onu okuyun. Şimdi bunları okuduktan sonra
Burton Russell'ın A History of Western Philosophy kitabını
okuyun. O kitap sırf felsefe tarihi değil Russell orada sosyal
tarihten bahsediyor. O çok müthiş bir kitaptır. Ondan sonra
Albert Einstein'ın iki kitabı vardır. Bir tanesi
Autobiographische, diğeri de Out of My Later Years. O iki
kitabı Einstein dünyaya nasıl bakıyor. Orada bir sürü şey
var, din ile ilişkisi var, bilmem ne var falan filan. Sadece fizik
anlatmıyor Einstein. Ondan sonra Schilpp diye bir adamın
.....    

Verdiğiniz cevap için gerçekten de güzel bir hikayeymiş. Umarım hepimizin Üniversite yıllarında böyle şansları
olur sizin de edindiğiniz gibi. Gençlik yıllarınıza tekrar dönme şansınız olsaydı neyi farklı yapardınız?
Celal Şengör: Hiçbir şeyi. Yani size şunu hatırlatayım Nietzsche'nin için üstün insan tanımını, bilmiyorum hiç okudunuz
mu? Üstün insan nedir? Nietzsche'ye göre yaşadıklarını aynen yaşamı kabul edecek insan üstün insandır. Çok güzel bir
tanım. Bu tamamen bana bağlı değildi. Ben çok şanslı bir adamdım. Zengin bir aile çocuğuydum. İkincisi, son derece
liberal bir ailem vardı. İstediğimi söyleyebiliyordum. Bir tane tabu vardı, çok önemli bir tabu. O tabuya sataşırsan evden
kovulurdun. O da Atatürk. Atatürk'e laf söylersen abicim işin biterdi. Biz rumeli göçmeniyiz. İki dedem de hep şunu
söylerlerdi; Biz vatanımızı kaybettik. Atatürk bize bir vatan hediye etti. Şimdi derlerdi, bizim yapacağımız iş o vatana en
iyi şekilde sahip çıkmak. O çok ilginçti yani hayatlarında attıkları adımlarda hep şunu söylerlerdi; biz Atatürk'e olan
borcumuzu ödeyebiliyor muyuz? Benim hocam İTÜ'de sonra işte beni işe alan İhsan Ketin ben hayretler içinde
kalmıştım. Ben tanıdığımda İngiliz Lordu gibi bir adamdı. Dünya çapında şöhret falan. Bir gün sordum hocam dedim, siz
nereden çıktınız? Sorması ayıptır. İhsan beyin cevabı bir taneydi; Atatürk. Atatürk yaptı. Onun dedi bize sağladığı
imkanlar olmasaydı onun bize verdiği kendine güven olmasaydı biz bunları yapamazdık. İhsan Ketin, meşhur arkeolog
Ekram Akurgal, meşhur hititoloğumuz Sedat Alp, bunlar üç arkadaştık üçü birlikte Berlin'e gönderilmişler. Yani Berlin'e
bunlar 1932'de gitmişler. Almanlara tepeden bakıyorlarmış. Paramız daha değerliydi diyorlardı. Almanlar, zavallılar
bunlarla arkadaşlık etmek istiyorlarmış ki bunları yemeğe davet etsinler diye. Yemek ısmarlasınlar diye. İhsan Bey hep,
hep şunu diyordu ben diyordu Atatürk'e olan borcumu ödeyebildim mi? Çok ilginç iki dedemde ve İhsan Bey'de bunu
gördüm. Aslında kulağa küpe olması gereken bir söz. Atatürk'e olan bormuzu ödeyebildik mi? Öyle bakarsanız yani
aslında hepimiz Atatürk'ün yaratmış olduğu ortamın çocuklarıyız.
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çıkarttığı bir seri kitap vardı. Bir felsefeciyi alıyorlar, adam önce kendi hayatını anlatıyor, sonra onun felsefesi hakkında
bir sürü adam tenkit yazan makaleler yazıyor. En sonunda da filozof bunlara cevap veriyor. Böyle bir kitabı Einstein için
yapmışlar. Onu okumanızı çok tavsiye ederim. Çünkü başlangıçta Einstein kendi hayatını anlatıyor. Anlatırken de
karısıyla ne zaman evlendiği ya da çocukları falan hakkına değil, düşünce tarihini anlatıyor. Adam düşünmeyi öğretiyor.
O şahane bir kitaptır. Albert Einstein, Philosopher-Scientist. Paul Arthur Schilpp diye bir adam editörlüğünü yapmış. Onu
okuyun. Çok vaktiniz kalırsa bir de Nutuk'u okuyun. Çünkü bakın, Atatürk Nutuk'u niye çok önemlidir? Atatürk'ün
çağdaşlarına bakıyorsunuz, o zaman işte Lenin, Hitler, Mussolini gibi kişiler. Hepsi kendi fikirlerini ortaya atan kitaplar
yazmış. Sonra bu kitapları uygulamaya kalkmışlar. Atatürk öyle bir şey yapmamıştır. Atatürk uygulamayı yapmış, ondan
sonra ne yaptığını anlatan bir kitap yazmış. Ben hep şunu söylüyorum öğrencilere; bakın Nutuk bir deney protokolüdür.
Yani bir deneyde neler yapılmalıdır. Nutuk'a bakarsanız; bir, problem teşhisi. İki, problemin çözülmesi için o güne kadar
ileri sürülmüş hipotezler. Üç, bu hipotezlerde yanlış olan kısımlar. Dört, Atatürk'ün kendi hipotezi. Beş, kitap ilerledikçe
görüyorsunuz Atatürk'ün hipotezinde de yanlışlar çıkıyor. Atatürk bu yanışları görüp nasıl hipotezini değiştiriyor. Bura-
....
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dan da şunu öğreniyorsunuz: Elinizde reçeteyle hasta arayan bir doktor
olamazsınız. Önce hasta olacak, hastalığı tayin edeceksiniz ne olduğunu,
teşhis koyacaksınız. Ona göre reçete yazacaksınız. Elinizde hazır
reçeteyle dolaşıp ona göre hasta, arayamazsınız. Veya hazır bir reçeteyi
bütün hastalara uygulamaya kalkamazsınız. Değil mi? Marksistlere
bilmem nelere falan hep onu diyorum. Kardeşim elinizde bir reçete hasta
arıyorsunuz. Olacak, iş değil ya, bir de daha önce söylemediğin bir şey
var. Bu kitaplardan biri yine Popper'in Open Society and Its Enemies.
Doğrudan sizi ilgilendiren bir kitap. Yani bunları okuyun ve aranızda
tartışın. O da çok önemli. Çünkü hepiniz bu okuduklarınızdan aynı şeyi
anlamayacaksınız. Dolayısıyla aranızda tartışmanız çok mühim.
Tartışmayı öğretir. Bu kitapları okurken özellikle Russell'ın kitabını falan
okurken eğlenirsiniz. Gülersiniz.

Geçmişten günümüze baktığınızda başarılı olan insanların hepsinde
gördüğünüz ortak bir özellik var mıdır Sizce başarının arkasında
yatan en temel sebep nedir? 
C elal Şengör: Bir konuya tutkuyla bağlı olacaksınız. Tabi zeki
olacaksınız. İkincisi çok çalışkan olacaksınız. Bakın gene Einstein'ın lafını
hatırlayın. Dehanın yüzde beşi ilhamdır yüzde doksan beşi terlemektir.
Çok çalışacaksınız. Ve bunları yapabilmek için tutkuyla bağlı olduğunuz ...

bir sorunlar yumağı olacak. Şunu çözemiyorsam rahat edemiyorum diyeceğiniz bir şey olacak. Ben Caltech'te
görevliyken  dediler ki senin evin çok yakın spor yapmıyorsun yeteri kadar, hayatım boyu sevmediğim için zaten sporu
dediler ki yürü nereye yürüyeyim dedim. Bütün evler birbirine benziyor, canı sıkılıyor insanın. Dedilerki Huntington
Bahçeleri ve Huntington Library tam sana göre bir yer ve benim eve 45 dakika. Şimdi bir defa yürüdüm, sıkıntıdan
fenalık geldi. Her yer, bütün sokaklar birbirinin aynısı. Tipik Amerikan kasabası. Ondan sonra benim dersine girdiğim
çok sevgili bir arkadaşım vardı. Onunda bir asistanı vardı bir kızcağız. Ona dedim ki, benimle yürür müsün? Eğer
yürürsen dedim, sana karşılık olarak Huntington bahçelerinde yemek ısmarlarım dedim. Kabuk etti. Neyse gidip gelirken
konuşuyoruz, en son bu kız bana dedi ki; ya Celal dedi bir şey fark ettim, kaç defadır beraber yürüyoruz, gidiyoruz
geliyoruz. Dikkat ettim dedi. Jeolojiden başka bir şey konuşmadık. Yani dedim, benim kafamda o var. Sen de jeoloji
öğrencisisin fena mı oluyor, dedim. Onun için sormadım dedi. Öyle bir konuşuyorsun ki dedi, yani sen de bu tutku
halinde dedi. Bir kadına çok aşık bir gencin o kadın hakkında konuştuğu gibi sen de jeoloji hakkında konuşuyorsun.
Evet dedim. Peki bunun derecesi ne diye sordu. Ben de bunun derecesi sana söyleyeyim dedim. Bu kızcağızın bir
erkek arkadaşı vardı. Hatta ben aldım ikisini bir akşam yemeğe falan götürdüm. Neyse, şimdi siz bu erkek arkadışınla
beraber özel zamanlar geçiriyorsunuz değil mi diye sordum. Evet dedi. Bu özel zamanlarda aniden aklına bir şey gelip
aa dur aklıma bir şey geldi deyip kalkıp not alayım geleyim diyebiliyor musun? Duş yaparken, tuvalette otururken, yolda
yürürken, problem seni rahatsız edecek. Bütün hayatım böyle geçti. Ben Albany de okurken orada çok güzel bir kız
vardı. Bizim Albany'de adetti, cuma günü seminer yapılırdı. Ondan sonra bir parti verilirdi. Ondan sonra herkes evine
giderdi. İşte öğrenciler eğleniyorlarken, ben de onu fırsat bilirdim. Çünkü departmanda kimse kalmazdı. Yukarı çıkardım
ofisimde çalışırdım. Bir gün bir baktım bir kız geldi geldi masamın üstüne oturdu. Celal dedi, sana bakıyorum dedi, çok
üzülüyorum. Dedim hayrola. Sen çok yalnızsın dedi. Dedim yanlış anlama oldu galiba ben yalnız değilim. Sizler gittikten
sonra dostlarım geliyor benim. Nasıl yani dedi. Söyleyeyim sana dedim eski jeologlar geliyor yanıma dedim. Tabi hepsi
ölmüş jeologlardan bahsediyorum. Onlar geliyor dedim. ben dedim bu kişilerle tartışıyorum dedim. Üretiyorum. Sabah
dedim, ben yorulup yatağıma yattığım zaman arkamda bıraktığım bir ürün var. Sizde ne var hiçbir şey. Ben dedim,
bundan da inanılmaz zevk alıyorum. Sonra, bazen şahit oluyorum işte birisi erkek arkadaşından ayrılıyor ailesiyle kavga
ediyor bilmem ne oluyor dedim. Benim böyle olmuyor çünkü bu adamlar dedim benimle kavga etmiyor hiç, öyle bir
sıkıntımız yok. Araziye gittiğim zaman da taşların bana yalan söyleyeceklerini zannetmiyorum. Bazen anlamıyorum
dediklerini o mühim değil ama onlar yalan söylemiyor dedim. Bu halet-i ruhiyeye girmeye çalışın kardeşim dedim. Öyle
deyince baktı; bu çok zor benim için dedi. Ben de biliyorum dedim. Ama içinden gelmesi lazım. Eşim bazen soruyor ba-
.
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na, benim oğlum doktorasını Zürich de aldı şimdi San Francisco'da. Arada bir sorun oluyor, bizi arıyor. Ben de ona ne
yapması gerektiğini, en azından şunu şunu yapabilirsin diyorum; şunu yap demiyorum. Ben olsam şöyle şöyle yapardım
diyorum. Oya'da hep bana diyor ki sen kendinle kimseyi mukayese etme. Çünkü sendeki tutkuyu ben hiç kimsede
görmedim. O da benim yapabileceğim bir şey değil. Benim yapabileceğim tek şey, kendi yaptığımı söylemektir. Kimseye
sen şunu yap diyebilecek halde değilim, çünkü onlar hakkında elimde yeteri kadar veri yok, kendi oğlum dahil. Yaptığın
işi seveceksin yoksa ömür boyu yaptığın iş işkence olur. Severek yaptığınız zaman başarı kaçınılmazdır, bakın hepinize
söylüyorum. Çünkü yılmıyorsunuz. Bir problemi çözemediniz ama o problemi olan aşkınız sizi sürüklüyor. Bir de şöyle
deneyin bir de böyle deneyim. En sonunda çözüyorsunuz.

Günümüz gençlerine baktığınızda gördüğünüz en büyük eksik yönler nelerdir bu? Eksik yönlerden yola çıkarak
buradan gençlere tavsiyelerde bulunacak olsanız bunlar ne olurdu? 
Celal Şengör: Herkesin şartlarına dair bir bilgim olmadığı için kesin bir tavsiye söyleyemem ama eksik gördüğün dersen
evet o var, işte bu tutku eksikliğini görüyorum. Yani bizi insan yapan şey meraktır. O merakın peşinde gitmek de bizi
insan yapan şeydir. İşte o tutkunun kaynağıda odur.

NOT: Bu röportaj Haziran 2022 tarihinde yapılmıştır.
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HEK Soruyor - Jehan Barbur

Eğitim hayatınıza baktığımızda Bilkent Üniversitesi'nde Amerikan Kültürü ve Edebiyatı bölümü okuduğunuzu
görüyoruz. Bu bölümü okuma sebebiniz neydi? Meslek hayatınızı okumuş olduğunuz bölüme göre
şekillendirmek yerine neden müzisyen olmayı tercih ettiniz?
Jehan Barbur: Açıkçası o yaşlarda hayatınızla, geleceğiniz ile alakalı yaşınız kadar tecrübeye sahip olduğunuz için, ne
yapmak isteyip, ne yapmak istemediğinizi çok net bilemiyorsunuz. Bir de tuhaf bir baskı var tabi sizlerin de üzerinde var.
Hani bunu seçersem ömür boyu bunu yapmak zorundayım gibi. Halbuki okuma yıllarında yolun sonuna geldiğinizde
fikrinizi değiştirebilirsiniz. Ben edebiyatı sevdiğim için ayrıca çok açık söylemek gerekirse burs kazanmak arzum olduğu
için ve sonuçta üniversite yani. Sınavda hangisinden daha fazla netim olur kaygısıyla ve o yaşlarda daima ve daimi
kaygı ile bu bölümü seçtim. Dil bölümü öğrencisiydim ve üç yanlış bir boş ile bölüme girdim. 211 soru vardı sanırım. İki
aşamalı sınavdı o zaman bizde Bilent Üniversitesi Amerikan Kültürü ve Edebiyatı bölümünü burslu kazandım. Açık
söylemek gerekirse üniversite benim için dört yıllık üniversite tecrübesi olması çok daha heyecan vericiydi. Biraz da
ukalaca gelmez umarım kulağa ama hayallerimin peşinden gidecek müthiş bir inancım ve cesaretim olduğunu düşünüp
şu dört yıl güzel bir üniversite hayatı yaşayım, bunu tecrübe edeyim sonra ne yapmak istiyorsam herhalde yapabilirim, o
maceraya atılırım gibi düşündüm.
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Bülent Ortaçgil ile
tanışmanızın müzik
kariyerinize etki ettiğini
görüyoruz. Peki kendisiyle
hiç tanışmamış olsaydınız
nasıl bir yol izlerdiniz?
Jehan Barbur: Bunu
bilemem, nasıl bir yol
izlerdim. Bülent Ortaçgil ile
taşmakta müthiş bir
motivasyon oldu. Çok
inandığım, bu işin nasıl
yapılırını öğrendiğim, ilk
gençlik yıllarından beri hep
onu söylerim, bir reçete, bir
tarif okur gibi hayatı
dinlediğim çok önemli bir sa-
..natçı. Bana inanmış olması biraz kendime dışarıdan bakmayı ve herhalde çok da kötü bir şey yapmıyorum ben gibi bir

duyguyu verdi. Onunla tanışmamış olsaydım da muhtemelen illaki ilerde müzikle ilgili bir şey yapardım. Süreci
hızlandırdığını ve beni çok güvende hissettirdiğini düşünüyorum. Ama insanın gönlünde ne varsa er ya da geç onu
yapıyor. Başarılı mı oluyor, başarısız mı oluyor, önemli değil. Zaman önemli. Hangi zaman aralığında yoğrulduğunuz
önemli. Doğru bir zamanda birleştiğimizi, bir araya geldiğimizi düşünüyorum. Ona defaatle teşekkür ederim, bana
inandığı ve elini omzuma koyduğu için.

NOT: Bu röportaj Mayıs 2022 tarihinde yapılmıştır.



Peki Jehan Hanım bir müzisyen olarak pandemi sürecinin
üretkenliğinize etkisi oldu mu? Olduysa nasıl etkiledi?
Jehan Barbur: Elbette oldu herkese ne kadar etkisi olduysa
oldu. Yani hayatın etkisi var. Hayatın yeteneğe, üretmeye,
arzuya, şevkate, şehvete, tutkuya her şeye etkisi var. O da zor
bir süreçti benim için. Pandemi de benim kendimce farkına
vardığım bazı şeylerin benim üretimime etkisi oldu, zaman
zaman yoğun ürettim, zaman zaman çok uzak kaldım
üretmekten. Fakat, ben kendini bu konuda döven biri değilim.
Yani illâki üretmeliyim, yapmalıyım diye. Gerçekten anlatacak bir
şeyim olduğu zaman, gerçekten bir tespitimi değerli yahut
değersiz, paylaşmayı arzu ettiğim zaman zaten kaleme
sarılıyorum. Yeri geliyor bir yıl boyunca hiçbir şey yazmıyorum.
Yeri geliyor bir yıl boyunca her gün yazıyorum. Bunun bir ayarı
yok. Elimde ürettiğim ve beni yönlendiren mutlu, vicdanımı rahat
kıldıran yaptığım işler var ama, bu aynı hızla devam etmek
zorunda değil. Bir insan yaşamadığı zaman anlatma ihtiyacı
hissetmiyor. Hayat gaiyesinin içerisinde bazen, zor olabiliyor.
Ben çok ticari bir yapıda çalışmıyorum müziğin içerisinde. Hep
gerçekten elimi gönlüme koyarak, şu kadar konser, şu kadar
albüm gibi değil de, başka bir disiplinle evet, ama anlatacağım
konularda ve sahneye çıkışlarında samimi olmaya gayret
ediyorum.

Şu an hayatta olmayan biriyle tanışıp sohbet etme şansınız
olsaydı bu kim olurdu? Ondan neler öğrenmek isterdiniz?
Jehan Barbur : Bir sürü insan olurdu. Edip Cansever ile gerçek-
..

Jehan daha önce çok duyulmamış bir isim. İsminizin size veriliş hikayesi nedir?
Jehan Barbur: Yani bir hikayesi yok aslında. Türkiye'de benim çok şaşırarak takip ettiğim bir mevzu bu. Çoklu
kültürlerin, çoklu dinlerin çokluğu, göç hikayelerinin beşiğidir Anadolu. Birbirimize adın neden işte ne bileyim Aram,
neden senin adın Cihan? Neden adın senin, yabancı isim Filanca! Türkçe'yi ne kadar güzel konuşuyorsun. Bir çok kez
röportajlarımda da anlattığım bir şey. Yani Türkçe'yi tabii ki çok iyi konuşurum çünkü türküm ve burada büyüdüm.
İsmimin Jehan olmasının sebebi muhtemelen farklı kültürlerden farklı köklerden geliyor olmamız. Hikayesi de o dönem
annemin Mısır başkanı Sadat'ın karısı olan Jehan Sadat'a olan hayranlığı, aynı zamanda sanatçı kimliği de var Jehan
Sadat'ın. İsmini çok beğenmesi ve rahmetli babamın isminin Jan olması. Hem babamın adını da çağrıştıracağını
düşünecek olması ve Jehan Sadat'a olan beğenisinden dolayı Jehan koymuşlar adımı. Merhamet eden tanrı anlamına
geliyor bu arada. 
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ten sohbet etmek isterdim. Yani bir şair olduğu bir edebiyatçı olduğu için değil, şiirine sirayet eden o hayatı bir koklamak,
bir görmek çok isterdim. Şöyle, böyle birden bire sorunca da insan kalakalıyor. Ah keşke dediğim o kadar çok insan var
ki. 2'ci yeni dönemi, 1'ci yeniler, şairler, yazarlar için önemli. Zannediyorum temsil ettikleri dönemi daha çok merak
ediyorum. Anlatmaya gayret ettiğim Uyumsuza Notlar adında bir de kitap yazdım. 2019 Ekim ayında çıkmıştı
yanılmıyorsam ya da 2020'de olabilir. Tomris Uyar'ı tanımadan onunla çok sohbetler ettim. Ferhan Abi gittiği için çok
üzgünüm ki onunla sohbet etme şansım oldu. Ama keşke Ferhan Şensoy ile daha leziz sohbetler edebilme şansımız da
olsaydı. Muhtemelen siz diğer soruları sormaya devam ettiğinizde aa bir de bu, aa tabi ki şu filan demeye devam
edeceğim. Hepsini tanımak için gerçekten her şeyimi verirdim. Yani ne bileyim o dönemin insanı olmayı isterdim. Güzel
isimlerle aynı masayı paylaşmayı gerçekten çok isterdim.

HEK Soruyor - Jehan Barbur



İlk sahneye çıkışınız ile şu anki
sahneye çıkışınız arasında sizin
açınızdan farklar nelerdir?
Jehan Barbur: Yani dürüst olmak
gerekirse eskiden zannediyorum daha
büyük zevk alıyordum. Şimdi biraz daha
kaygıyla yaptığım bir şey haline geldi.
Biraz müziğin algılanışı değişti,
mekanların çalışma şekli beni gerer hale
geldi. Eskiden daha diz dize, yüz yüze,
göz göze yaptığımız bir temaşa, bir meşk
haliyken, şu anda biraz daha oldu bittiye
gelen çok bilemiyorum, yani ne söylersek
daha çok seyirci gelir kaygısı ne
söyleseler, nasıl bir program yapsalar
daha çok dinleyici gelir kaygısı güden,
sahneye çıkaracağı sanatçıların çok fazla
. arkasında durmayan işletmelerle birlikte ne yazık ki yürüyoruz. Sanki biz onlara gitmişiz, sanki biz seyirciye gelmişiz,

dinleyicisi bize gelmemiş gibi tuhaf böyle, biraz beni şu sıralar geren samimiyetten, eskiye nazardan uzak bir hali var.
Farkı bu.

Peki sizin için değer şarkılarına göre daha özel olan sizde derin bir anlama sahip olan şarkınız var mıdır? Varsa
nedir? 
Jehan Barbur: Yok şarkısını çok içselleştirmişim. Zannederim o dönem çektiğim hasretler ve yoksulluklarla alakalı çok
içeriden gelmiş bir yakarış şarkısıdır benim için. Düzenlemesiyle alakalı da güttüğümüz o minimalist yaklaşımı da
severim. Her şarkının elbette bir anlamı, hikayesi var. Neden şarkısı ilk albümden. Onun da bir önemi vardır. O da tek
enstrümanla düzenlediğimiz, çok içeriden gelmiş ve hani gündelikte iki dudak arasında sürekli kullandığımız, cevabı
olmayan, o neden sorusundan şarkı yazmış olmak, ben de o şarkıyı birden fazla kez dinleme ihtiyacı uyandırır.
Yabancılaşabilirim kendime. Çünkü çok dinlemem ben kendi şarkılarımı. Bir de Ardışık şarkısı. O da ciddi anlamda o
dönem yaşadığım şeyi, haykırmak önemli bir kelime. Haykırdığım bir şarkı. Çok bendir. Çok derdimi paylaştığım,
anlattığım hakiki bir yakarıştır. Zannederim bu üç şarkı benim için diğerlerinin yanında farklı bir tümsekte durur.

Hayatınızda motto haline getirdiğiniz bir söz var mı? 
Jehan Barbur: Var, babamın bir sözü, bunu hep hatırlatırım kendime. Hayat güzel yani en kötü anda bile böyle bir
ananın memesini emer gibi, bu güzelliği bir yerde bulmaya çok gayret ederim. Bulamadığım çok zaman olur. Ama
bulacağımı babamın sözüyle kendimi hatırlatırım. "Hayat güzel" Bir de çok bilinen bir sözdür. Erteleme, üşenme,
vazgeçme. Zannederim buna riayet etmeye çalışarak yaşıyorum. Ertelememeye, üşenmemeye ve asla eğer hayatımı ve
beni dengemi bozmayacaksa vazgeçmemeye gayret ederim. Kısıtlı bir süre için geldik buraya, çok da kalmayacağız.
Çok büyütmeye gerek yok bazı şeyleri. Ben hayatımın bazı dönemlerinde çok ciddiye aldım çok zedelim kendimi
zihnimi. Yavaş yavaş öğreniyorum derken geldim kaç yaşına, bakalım daha tam anlamıyla ne zaman öğreneceğiz.

Son olarak söylemek istediğiniz bir şey var mı?
Jehan Barbur: Tekrar teşekkür ediyorum. Sizleri özledim. Böyle bir konuşmaları çok özledim. Bizim sevdiğimiz,
paneller okullardaki salonlardaki söyleşileriniz ama yine de beni sizlerle buluşturduğunuz için çok teşekkür ediyorum.
Kendinize dikkat edin Hayallerinizi daha evvelden öğrendiğiniz bir takım şeylerden dolayı, öğrendiklerinizi kendinize
engel kılmadan yaşamaya gayret edin. Kendiniz öğrenmeye bakın. Size öğretilenlerle size uymadığını düşündüğünüz
kalıplarla uzun süre hayatınızı sürdürmeyin. Bu da benden minicik bir tavsiye olsun.
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HEK
INVESTING
Burada Kaybeden Yok!

 HEK Investing, bu yıl ikincisini
düzenleydiğimiz Türkiye’nin 81 ilinden
lisans, ön lisans ve lisansüstü
öğrencilerin katılımlarıyla gerçekleşecek
olan sanal yatırım-portföy yarışmasıdır.

  Katılım 500 kişi ile sınırlıdır. Başlangıçta
verilecek olan simülasyon parasını en
yüksek seviyeye çıkartan yarışmacı,
yarışmanın galibi olacaktır. 

 Yarışmacıların yarışma içerinde pay
piyasasında kullanması için 80.000 TL –
VİOP için 20.000 TL simülasyon
hesaplarına tanımlanacaktır. Yarışma 6
Mart 2023 ayında başlayarak, 5 hafta (25
işlem günü) sürecektir. Bu doğrultuda
yarışmadan hemen önce
düzenleyeceğimiz kapsamlı bir “Yatırım
Eğitimi” ile katılımcılarımızı hem
turnuvaya hazırlamak hem de simülasyon
platformunun kullanımını anlatmayı
hedeflemekteyiz.

 Katılımcılarımıza; borsa ve yatırım bilincini kazandırmak, bu alanlara ilgisi
olan insanlara kendilerini deneme fırsatı sunmak, kendilerini yatırım ve
borsa alanında geliştirmesine katkıda bulunmak, önlisans, lisans ve
lisansüstü öğrencisi olan katılımcılarımızın finansal okuryazarlığını
artırmak hedeflerimiz arasındadır. Katılımcılarımız; bu turnuva sayesinde
nereye nasıl akıllıca yatırım yapılabileceğini, deneme yanılma yoluyla en
risksiz şekilde yine üniversite öğrencileriyle rekabet halindeyken
öğrenecektir.

AMACIMIZ
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Turnuvamıza katılan öğrenciler Hacettepe Üniversitesi öğrencileriyle sınırlı olmayıp, Türkiye ve KKTC'nin her yerindeki
üniversitelerden ve farklı bölümlerden ön lisans, lisans ve lisansüstü öğrencileridir. 



VOLKAN VE VOLKANİZMA NEDİR? 
NASIL  OLUŞUR?

  Volkanlar çeşitli olmalarına rağmen, tanımları çok basittir.
Volkan, magma kökenli lavların dışarıya çıkmasını
sağlayan, yerkabuğunda oluşmuş bir kırık ya da açıklıktır.
Volkan kelimesinin kökeni Sicilya dilinde “Vurcanu”dur.
Vulcano (Roma dilinde) Tirheniyen Denizi’nde küçük bir
volkanik adadır ve Sicilya’nın 25 km kuzeyinde bulunur.
Diğer taraftan Vulkan, Roma’nın Ateş Tanrısı’dır.

Volkanik patlamalar ne kadar güçlü?
  Volkanik faaliyetler, doğadaki en güçlü olaylardan biridir.
Bazı volkanik patlamalar nükleer patlamalardan bile çok
daha güçlüdür. Örneğin 1883’te Endonezya’daki Karakatau
Yanardağı patladığında 200 megaton TNT’ye (Hiroşima’ya
atılan atom bombasının yaklaşık 13.000 katı) eş değer
enerji açığa çıkmıştı.
  Günümüzde Yellowstone Milli Parkı sınırları içerisinde yer
alan Yellowstone halen aktif bir yanardağdır. Birbirinden
farklı zamanlarda ve her biri VEI-8 ölçeğinde gerçekleşen
bu patlamalar, yaklaşık olarak günümüzden 2,1 milyon yıl
önce, 1,2 milyon yıl önce ve son olarak 640,000 yıl önce
gerçekleşmiştir. Araştırmalara göre bu üç patlamayla
birlikte Büyük Kanyon’u dolduracak kadar kül ve lav açığa
çıkmıştır. Araştırmacıların 23 Nisan 2013’te Science
dergisinde bildirdiğine göre bilim adamları, Yellowstone’un
altında saklanan devasa bir magma bloğu keşfettiler.
Bunun serbest bırakıldığı takdirde Büyük Kanyon’u baştan
sona 11 kez doldurabilecek kapasitede olduğu söyleniyor.
Sonuncu patlama, milli parkta yer alan devasal boyutlardaki
(48 x 72 km) krateri oluşturmuş durumda. Bugün böyle bir
süper volkan patlaması olasılığının her yıl yaklaşık
700.000’de bir olduğu söyleniyor.

HEK Yazıyor

Volkanik Araziler Neden Daha Verimlidir?
  Fuji Yanardağı’nın yakınlarında ağaç denizi adı ile anılan
Aokigahara Ormanı’na ait fotoğraflara bakmak bile
yanardağın nasıl bir verimliliğe yol açtığını anlamaya yeter.
9. yüzyılda meydana gelen büyük patlamanın ardından
bölge olağanüstü bir bitki örtüsüne kavuşmuştur.
Volkanik Toprak Nedir?
  Yanardağ ölüm ve ateş püskürtmeyi bıraktığına, etrafa
saçılan lavların önce akışkanlığı kaybolur, ardından
soğuma ve sertleşme meydana gelir. Yanardağın patlaması
sonucu ortaya çıkan lav ve küllerin yayıldığı alanda
ekosistem, kalıcı olarak değişir.
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Oğuz Kaan Özay
İnsan Kaynakları Birimi Eş Direktörü



 “Sürdürülebilirlik daimi olma yeteneğidir” diye tanımlamış
sürdürülebilirliği Wikipedia. Peki hangi konularda daimi
olunabilir? Çevresel sürdürülebilirlik, sosyal sürdürülebilirlik,
ekonomik sürdürülebilirlik ve hatta bunun da mı
sürdürülebilir olanını yapmışlar dediğimiz sanatsal
sürdürülebilirlik. Temel amacı gelecek neslin ihtiyaçlarını
karşılama yetisine zarar vermeden, günümüzdeki
ihtiyaçlarımızı karşılayabilmemizdir.

  Tüm canlılar ve dünyamızın geleceği için bu kadar önemli
olan sürdürülebilir yaşama bizler nasıl katkı sağlayabiliriz,
büyük firmalar bu konuda neler yapıyor, ulusal ve
uluslararası kuruluşların sürdürülebilirlik konusunda hangi
projeleri var gibi soruları geçtiğimiz kasım ayında İklim
Diplomasisi Haftası’nda Avrupa Birliği ile gerçekleştirdiğimiz
“Green Future” adlı etkinliğimizde etraflıca konuşmuş ve
workshoplar yapmıştık. Temelde anlamamız gereken ilk
şey değişime kendi yaşam tarzımız ve günlük
alışkanlıklarımızdan başlamamız ve kullandığımız araçların
motor özelliğinden, kıyafetlerimize, kullandığımız kahve
bardağının materyalinden, tükettiğimiz gıdalara kadar
değişime girmemiz gerektiği. Hatta yazdığımız maillerin
uzunluğunu kısaltmanın bile, farkında olmadan vereceğimiz
zararın boyutunu azaltmak için önemli bir adım olduğunu
fark ettik. 

  Bizler fark ettikçe, günlük alışkanlıklarımızda küçük
değişiklikler yapmaya başladıkça aslında değişimin gittikçe
büyüyeceğine ve dünyamızın geleceği için her alanda fark
yaratabileceğimize inanıyorum. Ne demiş Osho “Sen
dünyasın; o yüzden sen değişirsen, dünya değişir.” Hakan
Mengüç de şöyle devam etmiş “O halde hadi, dünyayı
değiştirmeye başlayalım!

Sürdürmek ya da Sürdürememek. 
İşte Bütün Mesele Bu!

Rüya Demirkıran
Kurumsal İlişkiler Birimi Koordinatörü
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Deniz Sağdıç
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Bu teknoloji şimdiden çok ses getirdi ve
önümüzdeki yıllarda da getirmeye devam
edecek gibi görünüyor. Sermaye Piyasası
Denetleme kurumları ise tüm bu yeniliklere
göre mevzuat düzenlemeleri yapıyor, yeni
sistemleri öne sürüyorlar. Bu sektörler,
ihtiyaçlara yönelik yeni teknolojiler geliştirmeye,
yenilikler yapmaya devam edecek. Bu yıl
düzenlediğimiz Finance & Future ;
sürdürülebilirlik, verilerin yönetimi ve kullanımı,
cinsiyet eşitsizliği, girişimcilik, blockchain
ekosistemi hakkında olduça geniş kapsamlı bir
etkinlik oldu. Son olarak bu teknolojik
gelişmeler, yeni iş modelleri, sürdürülebilirlik
için yeni adımları biz atacağız. Önüzümüzde
bunun için uzun yıllarımız var gibi görünse de
dünyamız oldukça hızlı gelişiyor ve değişiyor.

Aralık ayında Finance & Future etkinliğinin dördüncüsünü gerçekleştirdik. 
 Finans, Sigorta, Enerji, Kripto Para sektörlerinden şirket yöneticilerini ve yeni
girişimcilere destek olan fonları, sermaye piyasası denetleme kurumunu
ağırladık. Tüm bu sektörüler tek bir başlık altında toplandı: Finans ve
Gelecek. Finans sektörü ,küresel koşulların değişimi ve teknolojinin
ilerlemesiyle sürekli evrim geçirmekte. Çoğu kurum da bu gelişimden bir
şekilde etkileniyor ve buna göre yeni stratejiler geliştiriyor. Sektör farkı
olmaksızın sürdürülebilir bir sisteme geçiş yapıyorlar.

Şirketler, büyük veri analizi yoluyla müşteri davranışlarını analiz ediyor,
dolandırıcılığı önlüyor ve müşteri deneyimini geliştiriyor. Yapay zekanın
günden güne geliştirilmesiyle, verinin değeri artıyor. Sigorta Sektöründe,
müşterilerin ihtiyaçlarına yönelik yenilikçi ürünler ve hizmetler geliştirip,
sunuyorlar. Finans kurumları, çevresel, sosyal ve yönetişim (ESG) kriterlerini
kullanarak sürdürülebilir yatırım fırsatlarına odaklanıyor ve bu yaklaşım
gelecekteki finansal başarıları için sürdürülebilir iş modellerine geçişlerini
hızlandırıyor. Cinsiyet eşitliği de oldukça önemli bir konu. Şirketler cinsiyet
eşitliğini sağlamak ve kadınların liderlik pozisyonlarına yükselmesini teşvik
etmek için yeni programlar açıp, çaba sarf ediyorlar. Girişimcilik
ekosisteminde ise girişimcilere eskisinden daha çok destek olup, yeni
beyinlerin yolunu açmaya devam ediliyor. Blockchain ekosistemine ise her
gün yeni girişimler, yeni projeler ve yeni insanlar katılıyor.

Sudenaz Baysağ 
Finans Birimi Koordinatörü

HEK Yazıyor



Sürdürülebilirlik kavramı hayatımıza yeni girmiş olmamasına rağmen özellikle son zamanlarda iklim krizinin negatif
yönlerinin somut bir şekilde canlı hayatını tehdit etmeye başlamasıyla beraber önemini giderek arttırmıştır. İklim
krizinin negatif etkileri sonucunda yaşamımızda çok daha kritik bir konuma gelmiş olan ‘sürdürülebilirlik’ kavramı
sadece devletlerin değil aynı zamanda şirketlerin, sivil toplum kuruluşlarının ve toplumların da gündeminin merkezine
yerleşmiş durumda. Birleşmiş Milletler, 2015 yılında hazırlamış olduğu sürdürülebilir kalkınma amaçları ile beraber,
tüm insanlığı 17 kalkınma amacının etrafında toplanmaya, sürdürülebilir yaşama davet etti. 2016 yılının Ocak ayında
yürürlüğe giren sürdürülebilir kalkınma amaçları, dünya üzerindeki tüm insanlığın ihtiyaçlarını ve yaşam hakkını eşit
şartlara sahip olarak karşılayabilmesini savunmaktadır. Canlı yaşamına saygıyı her maddesinde vurgulayan
sürdürülebilir kalkınma amaçları, tüm karar alıcılar tarafından samimiyetle uygulandığında olumlu dönüşüme katkı
sağlayacak gibi görünse de realitenin farklı olduğunu, devletlerin kendi çıkarlarını iklim krizi sorunlarının önüne
koyabildiğini görmekteyiz. WWF’in (Dünya Doğayı Koruma Vakfı) yaptığı araştırmaya göre, dünya nüfusunun
yarısından fazlasının kentlerde yaşadığını ve bu kentlerin karbon emisyonunun %70’inden sorumlu olarak küresel
GSYH’nın %80’inini ürettiğini söylüyor. WWF yapmış olduğu bu araştırma sebebiyle iklim krizinde kentlerin rolünün
önemine dikkat çekiyor ve her yıl “Tek Dünya Kentleri Yarışması’nı” düzenliyor. Bu çalışmada dünyanın çeşitli
bölgelerinden katılan belediyeler “İklim için Biz Varız!” deklarasyonunu imzalayarak kentlerin iklim krizindeki kritik
rolünü kabul ediyor ve sorunun çözümünde aktif rol alacağının sözünü veriyor. 

HEDEF 1.5 DERECE!
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Peki yeterli mi? 
İklim krizi konusunda kritik konumda yer alan devletlerin özellikle son
yıllarda attığı adımlara baktığımızda en etkili ve en kapsayıcı olarak
“Paris İklim Anlaşması” karşımıza çıkmaktadır. 2015 yılında imzalanan
ve 2016 yılında yürürlüğe giren Paris İklim Anlaşması’nın en önemli
hedefleri arasında küresel ısınmanın 2 derecenin altında tutulması ve
hatta 1.5 derecede sınırlanması gerektiği vurgulanmaktadır. Küresel
ısınmayı 1.5 derecede sınırlandırma hedefinin Mısır’da gerçekleştirilen
COP27’de de ele alınan temel konu başlıklarından biri olması
bekleniyordu. Ancak COP27 sürecine baktığımızda, sorumluların
beklentileri karşılamak yerine sorunların çözümünü COP28’e bırakmış
olduğunu görüyoruz. 

Birleşmiş Milletler, iklim krizinin yol açtığı afetlerin son 50 yılda beş kat arttığını ve 2 milyon insanın bu artışa bağlı
olarak hayatını kaybettiğini hazırlamış olduğu raporda gözler önüne seriyor. Aynı raporda yapılmış olan inceleme,
iklim krizi sonucunda yaşanan doğal felaketlerin 3 trilyon euroya mal olduğunu da gösteriyor. Rapordaki dikkat çekici
olan bir diğer konu ise yaşanan doğal afetlerin daha sık ve daha maliyetli olmasının yanında doğal afetlere bağlı
olarak ortalama insan ölümünün özellikle son yıllarda iyi planlama sonucunda düşüş eğiliminde olduğudur. Bu durum
ilk bakışta olumlu bir gelişme gibi görünse de gerçeğin öyle olmadığını Hubert Reeves’in “Doğa ile savaş halindeyiz.
Eğer kazanırsak, kaybedeceğiz.” sözünü düşündüğümüzde kolayca anlayabiliriz. Bizlerin asıl amacı iklim krizinin yol
açtığı sorunları inkar ederek dünyayı karşımıza almak değil sorumluklarımızı kabul ederek sorunlara karşı çözüm
odaklı yaklaşmak olmalı. Sorunlara karşı karamsar olmak yerine tüm insanlık olarak yaşadığımız gezegene sahip
çıkmalı ve hep beraber harekete geçmeliyiz. Çünkü dünya yaşadığımız bu iklim krizinde bizim karşımızda değil tam
olarak yanımızda yer alıyor.

Yaman Erkan
Yönetim Kurulu Başkanı
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  Hakan Günday’ın Kinyas ve Kayra adlı kitabı; içsel bunalımlar yaşayan, ruhu çürümüş veya çürümekte olan bireylerin
ikiye bölünmüş bir benlikte karanlık bir varoluşa nasıl direndiklerini okurlara göstermek için sabırsızlanıyor adeta. Ya da
ruhlarını toplum ve birey sağlını korumak için idealize ettikleri bir alt veya bir üst benlik ile toprağın altında kalan
taraflarıyla yüzleşmeye çağırıyor. Kitap başladığı andan bitişine kadarki süreçti hayatın gerçeklerini suratınıza sert bir
şekilde vurmayı görev edinmiş gibi sanki. Herkes için ayrı bir yaşam felsefesi olarak görülebilen Kinyas ve Kayra; ne bir
felsefe yazısı, ne bir hikaye ne de bildiğiniz başka bir kitap! Bu kitap sadece ilaç prospektüsü!(Kitabın bir bölümüne atıf
yapılmıştır.) Hakan Günday’ın kitabını en iyi tanımlayacak sözcükleri bunlar sanırım.

  Kinyas ve Kayra kitabını okurken sizleri arka fonda derin bir argonun
olduğu, hayat kadınları ve gece hayatının hareketli yaşamında bir iç
huzursuzluğa yolculuğa çıkarıyor. Kitabın ilk on sayfasını
okuduğunuzda, normal bir kitap olmadığını kolaylıkla
anlayabiliyorsunuz. İlk bölümlerde Kinyas ve Kayra’nın gerekliliği ve
yaşamın ölüm karşısında Dante’nin İlahi Komedya kitabı gibi
cehennemde pişmeden, insanın cennette var olmayı anlayamadığına
yönelik yaklaşımlarla karşılaşılabiliyor. Mekan ve zaman tasvirleri olsa
da ilk bölümleri okurken yazarın “yaşam ve ölüm’’ gibi iki zıt döngünün
bir karamsar figürü olarak Kinyas ve Kayra’yı sunmasıyla
karşılaşıyoruz. Kitabın gerçek amacı olay hikayeciliğinden ziyade,
insanların iç huzursuzluğunun ve tarif edilemez “gelecek
olasılıksızlığının” yarattığı karamsarlığa ket vurmak. Kitabı okurken her
insanın beklediği karaktere bağlanma durumunu bu kitapta yaşamak
neredeyse imkansız. Sürekli yaşadığınız sevgi nefret döngüsü
içindeyken aralarda kendiniz dahi farkına varamadığınız
düşüncelerinizin kelimelere dökülüşünü okuyorsunuz. Bir duygunuzu
anlatmak isteyip, dile getiremediğinizde sizin için bu tanımları çok daha
sert ve anlamlı bir şekilde dile getirebiliyor, Kinyas ve Kayra.
  Kinyas, Kayra ve Hayat okurlarına pek çok sorun, cinsellik, alkol,
madde ve olmadığına inandığımız pek çok insanı ve nesneyi sunuyor.
Hem de bütün acımasızlıklarıyla… Yaratmak istediğimiz, sokaklarda
görmek istemediğimiz, insanlara acıyarak halimize şükrettiğimiz pek
çok olumsuzluğu, pek çok hiçliği ve kibirli burnumuzun altındaki,
arabalarımızın camlarının dışındaki, sıcak evlerimizin altında ezilen,
güçlünün Miguel’in gemisindeki gibi davrandığı aşçı yamakları sizleri
insan posası haline getiren ne vahşi bir hayvan ne de bir doğal afet
olabilir. Dünyada ki en acımasız varlık kendi türünü bile öldürmekten
sakınmayan insandan başka kim olabilir ki?

Son sözler  Kinyas ve Kayra kitabından,
“ “Ne yapmak istediğini biliyorsan, ne yapmamak istediğini düşün!”
demeye çalıştım kendime uzun yıllar boyunca. Böylece ihtimalleri
eleyerek bir ideal, bir amaç bulabilirdim. Hatta hayatın ne anlama
geldiğini bulur, sözlüklere geçmesine sağlardım.” (sf.157)

"Kağıdı alıp dizime yasladım. Ve üzerine, son hatırladıklarımı da
karaladıktan sonra, karanlığa aldırmadan, sıra geldi zihnimi hâlâ ayakta
tutan üç kelimeye. Onlar da telaffuz edildiği zaman tek bir Kayra
kalmayacak geriye…
 Hem yazıyorum, hem söylüyorum yüksek sesle:
 “Hiçbir şey yok! Hiçbir şey yok! Hiçbir şey yok…” (sf. 417)

Ahmet Emin Karaçam
Reklam-Tanıtım Birimi Direktörü

HEK Yazıyor
“Benim Adım Kinyas… İsmimi kendime ben verdim…”
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İşini büyük bir ciddiyetle yapmaya çalışan Emre, Belediye Başkanı Selim
Bey ve kasaba halkı tarafından saygıyla karşılanır. Yer altı suyunun
kullanılması çevre kurulları ve mahkemelerce yasaklanması kasabada
ciddi bir sorun yaratır. Selim Bey de büyük borularla yer altı sularını
kasabaya bağlayacak olan büyük projesini hayata geçirmeye çalışır. Ancak
Selim, yerel bir gazete sahibi olan Murat başta olmak üzere ciddi bir
muhalefetle karşı karşıya kalır. Kısa bir süre sonra yapılacak olan yerel
seçimlerde taraf olmaktan kaçınmaya çalışan Emre, ona karşı yükselen
sesler sonucu kendisini zor bir durumun içinde bulur. Çok geçmeden
Emre, bir kısır döngü içine hapsolur.

Ek�b�n Favor� F�lm�
Kurak Günler

Yazar Grigory Petrov'un çeşitli aralıklarla çıktığı Finlandiya seyahatlerindeki
notlardan oluşan eser 1800'lerin son döneminde Finlandiya halkının içinde
bulunduğu durumu, cehaletten kurtulmak için başta Johan Vilhelm
Snellman olmak üzere ülkedeki bir avuç Fin aydının verdiği olağanüstü
mücadeleyi anlatır.

Ek�b�n Favor� K�tabı
Beyaz Zambaklar Ülkes�nde

Koca Bir Saçmalık dediler, hepimizin düşündüğü ama isim koyamadığı
hislerimize tercüman oldular. Türkiye'ye synthpop kavramını tanıttılar ve
çok geçmeden Avrupa'da hatrı sayılır bir dinleyici kitlesine ulaştılar.

Ek�b�n Favor� Müz�k Grubu
Jakuz�
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